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Side 2 af  2 

Spørgsmål 

Ministeren bedes vurdere, om det er realistisk, at der findes en en-til-en sammenhæng 

mellem øgede udgifter til skattekontrol og en tilsvarende stigning i provenuet fra skatte-

indkrævning? 

 

Svar 

Ved besvarelsen er det lagt til grund, at der med den i spørgsmålet nævnte ”en-til-en sam-

menhæng” menes konkret, empirisk information om sammenhængen mellem skattefor-
valtningens ressourcer, og prioriteringen heraf, og det strukturelle niveau for de offentlige 

indtægter, som umiddelbart kan anvendes på danske forhold. Denne information findes 

så vidt Skatteministeriet er bekendt ikke. 

 

Som udgangspunkt må det dog forventes, at der kan være betydelige forskelle på virknin-

gen på de strukturelle offentlige indtægter alt efter, hvilke konkrete kontrolindsatser der 

prioriteres, samt – særligt – hvorledes kontrolindsatsen tilrettelægges og understøttes af fx 

risikoanalyser, systemer og regler. 

 

Som det fremgår af aftalen af 18. november 2016 vedrørende et nyt skattevæsen, som 

blev indgået mellem den daværende regering (Venstre), Socialdemokratiet, Dansk Folke-

parti, Liberal Alliance, Det Radikale Venstre og Det Konservative Folkeparti, vil regerin-

gen se nærmere på mulighederne for at etablere en tættere sammenhæng mellem skatte-

gabsmålet og den offentlige saldo.  

 

Det nævnte analysearbejde er igangsat, og jeg vil orientere aftalepartierne og udvalget, når 

det er færdig. 

 


